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Referat fra Samsø Kommunes Billedkunstrådet d. 14.12.2022 
 
Deltagere:                     Mie Petri Lind, Robert Rasmussen, Hanne Korsby, Johann Kauth,       
                                       Tanja Nellemann Kruse                                               
Fraværende:                 Hanne Matthiesen. Adam Fenton 
Ordstyrer/referent:     Mie Petri Lind/ Freja Clara Kerrn-Jespersen 
Mødested:                     Mødelokale 6, Søtofte 10 

 
Pkt. 1 – Godkendelse af dagsorden 
 
Dagsordenen blev godkendt. 
 

 
Pkt. 2 – Gennemgang af økonomi 
 

- Økonomien blev gennemgået.  
- Billedkunstrådet har et overskud på 109,533.38 kr. for 2022.  
- Der mangler et par fakturaer fra Jens Settergren og Tidselkorridorerne, så overskuddet 

forventes lidt mindre. 
- Billedkunstrådet har fået tilskud på 34.000 kr. fra Statens Kunstfond, så økonomien for 

2023 er på plads. 
 
Pkt. 3 – Igangværende og kommende projekter 
 
Status på Tidselkorridorerne 

▪ Mie har været i kontakt med Lotte omkring økonomi og aftalt at lave en 
annonce i VisitSamsø og en side på hjemmesiden. 

▪ Det blev drøftet at besøge Tidselkorridorerne i løbet af foråret. 
▪ Det blev besluttet at Tanja kontakter Tidselkorridorerne for at få en status 

og høre om billedkunstrådet kan hjælpe dem.    
 

Status på Knud Viktor  
▪ Billedkunstrådet har syv fondsansøgninger ude, hvor der afventes 

tilbagemelding.  
▪ Afhængig af fondsstøtte gennemføres udstillingen i forskellig skala. 
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▪ Hanne Korsby har skrevet en pressemeddelelse til eftersøgning af Knud 
Viktors værker. Pressemeddelelsen sendes ud i Samsø Posten til januar.  

▪ Hanne Korsby har besøgt en dame, der har to Knud Viktor malerier og en 
skitse.  

▪ Hanne Korsby tager kontakt til en mand fra Horsens, der måske er Knud 
Viktors søn. 

▪ Hanne Korsby og Tanja planlægger et besøg hos Brundby Antikvariat & 
Blandet Landhandel. 

▪ Johann kontakter B&O, da B&O tidligere har sendt teknisk udstyr til Knud 
Viktor og måske derfor vil indgå i et samarbejde.  

▪ Niels Henrik vil gerne tilbyde en byvandring i og omkring Tranemosen i 
forbindelse med udstillingen.  

 
Status på kunstforedrag 

 
▪ Det blev besluttet, at der skal afholdes fire kunstforedrag i 2023. Der er 

afsat 25.000 kr. til honorar og transportudgifter til foredragsholderne.  
▪ Hanne kontakter Jens Settergren for at høre, om han vil holde 

kunstforedrag/fernisering af hans værker på Samsø Skole. 
▪ Det blev besluttet, at kriteriet for at holde kunstforedrag i 2023 er, at 

kunstnerne arbejder med lyd og underbygger Knud Viktor udstillingen.  
▪ Af mulige emner til kunstforedrag blev følgende drøftet: 

• Alex Mørch  
• Ragnhild May  
• Jenny Graf 
• Barbara Amalie Skovmand 
• Jesper Tang 
• Marianne Bæk 
• Jonas Olesen  

▪ Tanja kontakter Alex Mørch.  
 

 
Pkt. 4 – Årsberetning til børne- og kulturudvalget? 
Mie udarbejder et udkast, der kort beskriver aktiviteterne for året. Udkastet kvalificeres af rådets 
medlemmer. 
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Pkt. 5 – Henvendelse fra Anne Dyhr: “I do not knit for fun” 
 
Tanja kontakter Anne Dyhr med information om retningslinjerne for at udstille i Anton Rosen 
Huset.  
 

 
Pkt. 6 - KUNST PÅ BANEN: Open Call til alle kommuner (Helle Griebel Anesen, 
forvaltningschef, deltager i dette punkt) 
 

- Der i kulturforvaltningen hverken økonomi eller ressourcer til at løfte opgaven.  
- Helle tilbyder, at hun laver en politisk sagsfremstilling, så politikerne kan beslutte om 

Samsø Kommune skal deltage. Dette vedtages ikke.  
- De midler, der kræves for at deltage i projektet, er en udfordring for små kommuner. 

Helle løfter denne problematik til næste styregruppemøde med Kulturring Østjylland og 
sender en mail til Statens Kunstfond, hvor dette påtales.  

 
 
Pkt. 7 - Eventuelt 

- Det blev drøftet at registrere Samsø Kommunes kunstsamling. Tanja, Robert og Hanne 
Korsby blev valgt som arbejdsgruppe til dette.  

- Udstillingsplanen for 2024 blev drøftet. Der blev blandt andet talt om marine malerier 
som et muligt tema.  

- Det blev drøftet at skabe en kunstsamling i Samsø Kommune. Dette kunne være 10.000 
kr. om året til at investere i kunst. Dette ville potentielt også gøre det mere attraktivt at 
udstille i Anton Rosen Huset.  

- Mie og Johann har været til KulturForum i Sambiosen. KulturForum har en plan om at 
udarbejde et digitalt værktøj – en kalender for alle kulturelle arrangementer på øen. Med 
kalenderen er det muligt at se, hvad andre arbejder med – og derigennem er der mulighed 
for netværk, sparring og samarbejde. KulturForum er åbent for alle, der har lyst til at 
deltage. Næste møde er i februar. Billedkunstrådet aftalte at udstillinger i Anton Rosen 
Huset bør indskrives i den digitale kalender.  

- Henning Hansen er blevet kirkeværge for Samsø sogn. Han har forespurgt om 
billedkunstrådet vil samarbejde om indkøb af kunst skulpturer til en bypark i den gamle 
have foran sognegården. Man vil søge fonde til kunstindkøb. Provstiet har godkendt 
planerne om byparken. 

- Næste møde finder sted d. 8. marts 2023 kl. 12.30-15.30 i mødelokale 6, Søtofte 10. 
 




